
Mødeemne: IVK Studienævnsmøde - Februar (fysisk i Odense) 
Mødedato: 20-02-2024 13:15
Placering: OD HUM ISK Meetingroom (Ø15-404-2) 
Invitationsmeddelelse
Deltagere

Astrid Jensen (Accepteret i Outlook)

Flemming Smedegaard (Accepteret i Outlook)

Freja Lyngsø Lund (Accepteret i Outlook)

Heidi Hansen (Accepteret i Outlook)

Henrik Koll (Afvist i Outlook)

Lars Bøcher (Accepteret i Outlook)

Maria Hufnagel Nielsen (Accepteret i Outlook)

Rolf Torsten Scavenius Andersen (Accepteret i Outlook)

Sarah Olsen Lindquist (Accepteret i Outlook)

Nanna Bred Lynggaard (Accepteret i Outlook)

Anne Mandrup Wind Kristensen (Accepteret i Outlook)

Julia Blank (Accepteret i Outlook)

Svenja Rikke Reinhardt
Emil Bisp Petersen
Susie Schmidt Reimann (Accepteret i Outlook)

Hanne Orehøj Geertsen (Accepteret i Outlook)

Gitte Bisgaard Sørensen (Accepteret i Outlook)

Anne Gadeberg (Accepteret i Outlook)

Afbud: 
Henrik Koll
Anne Gadeberg
Sarah Olsen Lindquist
Emil Bisp Petersen

Mødeleder: Flemming Smedegaard

Referent: Freja Lyngsø Lund

Dagsorden for studienævnsmøde

Studienævnet for International Virksomhedskommunikation

Punkter Sagsfremstilling Referat

Godkendels
e af 
dagsorden

1. Studienævnet godkendte dagsordenen med tilføjelse af  punkt 9a.: 
Studiestartsudfordringer.

Meddelelser2. Meddelelser

Studienævns
formand

a. a1) Meddelelse om ansøgning om fastholdelse af 
specialeforsvaret

a2) Orientering om undervisningspris 2024. Studerende er 
oplyst herom på ITSlearning. 

a3) Orientering om eksamensklager 2022-2023.

a4) Meddelelse om Dialogforum. 

a5) Kapacitetstal 2024

Flemming orienterede nævnets medlemmer om: a)

a1) Flemming orienterede studienævnet om, at ansøgning om 
fastholdelse af specialeforsvaret var godkendt i yderligere et år.

a2)Flemming orienterede studienævnet om muligheden for 
indstilling af undervisere til underviserprisen 2024. 
Flemming orienterede ydermere, om den nye procedure og 
fremhævede at de studerende senest d. 15. marts skal 
indsende indstillinger.

a3)Flemming orienterede om eksamensklager i 2022-2023.
IVK har haft tre eksamensklager, hvoraf to ikke fik medhold og 
den sidste blev trukket. Studienævnet bemærkede, at det var 
positivt, at IVK ikke havde mange eksamensklager.

a4) Flemming orienterede om dialogforum, hvor de studerende 
kan komme i dialog med rektor. 
3 studenterrepræsentanter i studienævnet havde allerede været 

20. februar 2024
9. februar 2024 07:41

   2024 side 1    

mailto:astrid@sdu.dk
mailto:fsm@sdu.dk
mailto:flu@sdu.dk
mailto:heidi@sdu.dk
mailto:hekoll@sdu.dk
mailto:bocher@sdu.dk
mailto:marin21@student.sdu.dk
mailto:rolan19@student.sdu.dk
mailto:salin23@student.sdu.dk
mailto:nalyn22@student.sdu.dk
mailto:annek21@student.sdu.dk
mailto:jubla20@student.sdu.dk
mailto:svrei@sdu.dk
mailto:emp@sdu.dk
mailto:reimann@sdu.dk
mailto:hanne@sdu.dk
mailto:gbs@sdu.dk
mailto:angad@sdu.dk


3 studenterrepræsentanter i studienævnet havde allerede været 
til en dialog om kandidatreformen. Der afholdes 4 
dialogforummer om året, som 3 studenterrepræsentanter 
udtrykte intention om at deltage i.  

a5) Flemming orienterede om kapacitetstallene i 2024 for IVK.
Tallene for IVK så fine ud, og studienævnet vurderede at der 
ikke var behov for tiltag.
  
.

Studielederb. Heidi orienterede om den nye Master: 

Der er lavet udkast til 3 x15 ECTS fag. Fagene vil blive sendt i 
skriftlig høring i Studienævnet. 

Det undersøges, hvorvidt det er muligt at have undervisningsfri i 
efteråret 2024, for at give mere tid til at lave og strukturere den 
nye Master.

Den nye Master vil udelukkende blive udbudt i Odense. 
Undervisningen i alle 3 fag vil blive struktureret med 2 
seminardage suppleret med 6x online undervisning. I alt 40 timers 
undervisning pr. fag.

Studerendec. C1) IVKomitéen
C2) Student Forum Slagelse. 

C1) IVKomitéen: Studienævnet blev orienteret om, at IVKomitéen 
afholdte generalforsamling torsdag d.29. februar.
Der blev ligeledes afholdt cafe for de studerende torsdag d. 29. 
februar.

C2) Student Forum Slagelse: De studerende afholder 
semesterstarsfest d. 1. marts.  

Andred.

Merit- og 
dispensatio
nsansøgnin
ger

3. Sagerne tilgås via. SAGA. 
Studienævnet skal behandle i alt XX sager 
1 ansøgning fra Odense. 
Ansøgninger fra Slagelse vil snarest blive sat på mødet i 
SAGA.

Lukket punkt.

Sager til 
behandling: 
Eksamen

4. Ingen sager til behandling. Der var ingen sager til behandling.

Sager til 
behandling: 
Undervisnin
g

5. Ingen sager til behandling. Der var ingen sager til behandling.

Sager til 
behandling: 
Studieordni
nger

6.

Fagbeskrivel
ser

a. STO 2024

Studienævnet skal godkende forslag til ændringer i  
fagbeskrivelser til STO 2024 ændringerne. 

Odense - BA:
a1) Tysk organisationskommunikation 2 (5 ECTS): 
muligheden for at gå til eksamen i en gruppe af to er tilføjet, 
jf. studienævnets drøftelse på sidste møde (se bilag 6_a1 i 
bilagskolonne).

Odense - BA:
a2) Kommunikatørens værktøjskasse. Helt nyt fag som skal 
erstatte
tekstanalyse og tekstproduktion på 1. semester på IVK 
tysk/engelsk kommunikation (se bilag 6_a2 i bilagskolonne). 

STO 2024

Studienævnet behandlede to forslag til ændringer i fagbeskrivelser 
til STO 2024: 

A1) Tysk organisationskommunikation 2 (5 ECTS): GODKENDT

A2) Kommunikatørens værktøjskasse: GODKENDT

Sager til 
behandling: 
Kvalitetspoli
tik

7.

Undervisning
srapporter, 
E23

a. Undervisningsrapporter, E23

Studienævnet skal godkende undervisningsrapporterne. 
Undervisningsrapporterne er udarbejdet på baggrund af 
Studienævnets drøftelser på sidste møde.

Undervisningsrapporter, E23

Studienævnet godkendte undervisingsrapporterne for E23 med 
enkelte rettelser:  

kurset Iværksætteri og praksis skal fjernes som et positivt 
eksempel.

•

Kurset Visuel analyse og Design skal fjernes som positivt 
eksempel på BA to fremmedsprog, eftersom faget ikke er 
obligatorisk på den linje.

•
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obligatorisk på den linje.

Studienævnssekretæren rettede  rapporterne til efter 
ovenstående.

Studienævnet drøftede, hvordan de kan fremme den gode tone i 
evalueringerne. Studienævnet havde flere forslag: 

Forslag om at afsætte tid i studiestartsundervisningen  til at 
snakke om evalueringer, og hvordan man giver konstruktiv 
feedback.  

•

Forslag om, at indføre en bemærkning/kommentar på 
evalueringsskemaet, som minder de studerende om at 
skrive i en god tone.

•

Forslag om at indføre nogle spørgsmål i evalueringen om 
vurdering af egen indsats i undervisningen.

•

Flemming og Rolf vil arbejde videre med forslagene.    
  
    

Employabilite
t

b. Employabilitet

Jf. årshjulet skal Studienævnet monitorerer antallet af 
studerende, der gennemfører et projektorienteret forløb 
eller lignende og kan eventuelt iværksætte tiltag, hvis 
studienævnet skønner, det er nødvendigt. Tiltag kan 
f.eks. være: Oplæg med muligheden for projektorienteret 
forløb evt. med deltagelse af studerende, der har 
gennemført et forløb. 

Studienævnet forholder sig løbende til relevante 
samarbejder med aftagere (aftagerpanel) og evt. SDU RIO 
om studierelaterede aktiviteter. 
Det kan f.eks. være: 
* case competition 
* mentorforløb

Studienævnet kan evt.:
* formidle kontakt mellem studerende og SDU RIO og 
deres tilbud
* formidle kontakt mellem studerende og medlemmer af 
aftagerpanelet og andre aftagere

Der udbydes virksomhedspraktik på PBA`en som en 
obligatorisk del af deres uddannelse. Praktikken ligger på 
6. semester. 

Employabilitet

Studienævnet drøftede employabilitet, ved at kigge på antal 
studerende, som er tilmeldt eller har gennemført projekt orienteret 
forløb. 

Studienævnet fandt, at tallene ser fine ud og skønner ikke, at der 
er behov for tiltag. Studienævnet fandt også at samarbejdet med 
eksterne virksomheder og SDU RIO fungerede godt. 

Uddannelsen
s 
interessenter

c. Uddannelsens interessenter

Jf. årshjulet skal Studienævnet evaluere uddannelsens 

interessenter. Såfremt censorkorps, aftagerpanel, 
eksterne eksperter, eksamensklager eller andre former 
for relevante tilbagemeldinger peger på utilfredsstillende 
forhold, skal uddannelsen eller fakultetet redegøre 
nærmere for forholdet og iværksætte relevante tiltag.

Uddannelsens interessenter

Studienævnet drøftede uddannelsens interessenter, og fandt at 
studiet har et godt samarbejde med dets interessenter. 
Fremadrettet vil studienævnet kigge på, hvorvidt der er dimittender 
fra Masteruddannelsen siddende i IVK´s  
Uddannelsesråd(aftagerpanel).

Andre sager 
til 
behandling

8.

Høring a. Høring

Studienævnet skal behandle en høring ang. formulering af 
vurdering af resume i BA-projekter, kandidatspecialer og 
masterprojekt.

Høring

Studienævnet behandlede høringen fra fakultet og havde ingen 
indvendinger mod den nye formulering. Studienævnet godkendte 
den nye formulering af vurdering af resumé i BA, KA- og 
Masterprojekter.

DTAP-timerb. DTAP-timer

Studienævnet skal drøfte og godkende fordelingen af DTAP-
timer i Odense og Slagelse. 

DTAP-timer

Studienævnet godkendte fordelingen af DTAP-timer i Odense og 
Slagelse. 

Eventuelt9.

a. Studiestartsudfordringer Studiestartsudfordringer
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a. Studiestartsudfordringer Studiestartsudfordringer

Studienævnet drøftede to udfordringer ved studiestarten 2024: 

Al undervisning på alle semestre skal starte mandag d. 2. 
september. Før må der ikke foregå studieaktiviteter med 
obligatorisk mødepligt. 

1.

Dette medfører, at vi ikke kan lave vores studiestartsprøve, 
som nu består af obligatorisk deltagelse i introdagene.
Studienævnet drøftede 2 mulige løsninger: 
(1) fjerne obligatorisk mødepligt på de to introdage og 
indføre en anden aktivitet som studiestartsprøven og, 
(2) indføre en essayopgave om de studerendes første dage 
på studiet.

Studienævnet har tidligere oplevet manglende deltagelse i 
introdagene, og derfor har man indført obligatorisk 
mødepligt. Potentielt kan løsning (2) medføre at de 
studerende deltager, selvom introdagene ikke er 
obligatoriske. 
Flemming afventer svar fra fakultet, om vi må beholde vores 
nuværende studiestartsprøve. Studienævnet afventer med 
en evt. handling, til der er kommet svar fra fakultetet. 

For  IVK tysklinjen, med start i sommeren 2024, er det 
blevet besluttet, at der skal ligge en studietur til Freiburg i 
uge 37 og 38  (9-22 september) for de studerende som 
ønsker at tage med. Studienævnet drøftede potentielle 
logistiske problemer heraf. På et senere møde vil 
studienævnet blive præsenteret for løsningsforslag, som de 
skal drøfte og evt. godkende. 

2.

Mødet sluttede kl.15.00.

Med venlig hilsen

Flemming Smedegaard

Studienævnsformand

Det Humanistiske Fakultet
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